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Per Ankersjö Karin Wanngård 

  
Närvarande 

 
Ledamöter: 

 Per Ankersjö(C) ordförande  

  

Hugo Nordenfelt (M)  

Torbjörn Erbe (M)  

Per Ola Bosson (M)  

Karin Karlsbro (FP)  

Malte Sigemalm (S)  

Ulla Jöhnk (S)  

Godfrey Etyang (S) 

Karin Wanngård (S)  

Stellan F Hamrin (V)  

 
Ersättare: 

 Helena Levy (M) Tjänstgörande 

Nils Ingelström (M) Tjänstgörande 

Harald Eriksson (M)  

Hassan Said Mahamed (S)  

Fredrik Canerstam (S)  

Charles Berkow (MP)  Tjänstgörande  

Tina Kratz (V)  

 
 

 

Förhinder har anmälts av vice ordföranden Åsa Romson (MP), ledamöterna Lena 

Bring (M) och Daniel Valiollahi (M) samt av ersättarna Aysin Hartzell (M), Björn 

Gülich (M), Gustav Åkerblom (FP), Christian Carlsson (KD), Gerd Sjöberg-Granlund 

(S) och Maria Östberg-Svanelind (S). 

 

Föredragande vid sammanträdet var direktör Gunnar Söderholm. 

 

Närvarande var också nämndsekreterare Maria Stigle, föredragande tjänstemän, 

miljöförvaltningens avdelningschefer, biträdande borgarrådssekreterare Albin Broman 

Ring samt biträdande borgarrådssekreterare Frida Demervall. 

 

  

 

 



  

 § 32 
Utsläpp av växthusgaser i Stockholms Stad år 2010 
Avrapportering från miljöförvaltningen 
Dnr 2010-18543 
 
Beslut 

Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar enligt miljöförvaltningens förslag: 

 

1 Miljö- och hälsoskyddsnämnden godkänner avrapportering av Stockholms 

 utsläpp av växthusgaser år 2010. 

 
Ärendets handling 

Miljöförvaltningens tjänsteutlåtande från den 9 november 2010. 

 

Nämndens behandling av ärendet  
 
Framlagda förslag till beslut 

1) Ordföranden Per Ankersjö (C), Torbjörn Erbe m.fl. (M), Karin Karlsbro (FP), 

Karin Wanngård m.fl. (S) och Charles Berkow (MP) föreslår (se beslutet). 

 

2) Stellan F Hamrin (V) föreslår att miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar 

godkänna förvaltningens förslag till beslut.  

 

Därutöver begära att Förvaltningen får i uppdrag att redovisa vilka ytterligare 

åtgärder som måste vidtas för att nå målen om 40 % minskning i enlighet med 

klimatförhandlingarnas principer. Härvid bör möjligheterna att på stadens 

fastigheter installera solceller och bergvärme särskilt analyseras liksom effekten 

av att ersätta Förbifart Stockholm med kollektivtrafik. Behovet av andra åtgärder 

för att minska utsläppen i from av ex. ombyggnad av miljonprogrammets 

fastigheter bör också analyseras. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden Per Ankersjö (C) ställer de framlagda förslagen mot varandra och finner 

att nämnden beslutar enligt förvaltningens förslag.  

 
Reservation 

Stellan F Hamrin (V) reserverar sig mot beslutet med hänvisning till sitt förslag till 

beslut.  

 
Särskilt uttalande 

Särskilt uttalande lämnas av ordföranden Per Ankersjö (C), Torbjörn Erbe m.fl. (M) 

och Karin Karlsbro (FP) enligt följande: 

 

Stockholm blev i år som första stad utnämnd till Europas Miljöhuvudstad av 

kommissionen. Det är en utmärkelse som staden förärades för sitt långsiktiga, 

kontinuerliga och planerade miljö- och klimatarbete. Stockholm har aktivt 

arbetat med att minska utsläppen av växthusgaser under en längre tid, ett 

engagemang som också börjat ge goda resultat. År 2008 låg Stockholms utsläpp 

på drygt 3,4 ton koldioxidekvivalenter per invånare, vilket kan jämföras med 

Sverigesnittet på c:a 6 ton/invånare. 

 

Det finns ett mål för stadens utsläppsminskningar som är både ambitiöst och 

realistiskt. År 2015 ska utsläppen understiga 3,0 ton koldioxidekvivalenter per 

invånare. Detta innebär en minskning med 25 procent jämfört med 2005. 



  

 

I avrapporteringen från miljöförvaltningen framkommer att utsläppen av 

växthusgaser i Stockholm minskar trots att staden under året har haft en stark 

befolkningstillväxt. Det visar att Stockholm inte bara på pappret utan även i 

verkligheten är en Miljöhuvudstad, eftersom människor som flyttar hit per 

automatik blir mer klimatsmarta.      

 

Vi kan glädjande konstatera att förvaltningen bedömer att 3,0-målet 2015 

kommer att uppnås. Det är i detta sammanhang viktigt att poängtera att pågående 

och planerade åtgärder i befintliga planer måste genomföras och löpande följas 

upp. 

 

Särskilt uttalande lämnas av Charles Berkow (MP) enligt följande: 

 

Av rapporten framgår att den planerade halveringen av kolanvändningen i 

Värtaverket står för nästan hela den kvarvarande minskningen som krävs för att 

nå 3,0 målet. Vi anser att Stockholm kan och bör klara ett tuffare mål. För det 

krävs bl.a. en snabbare avveckling av fossila bränslen för uppvärmning och en 

minskning av biltrafiken. Den moderatledda majoriteten bedriver i stället en 

politik för ökad bilism.  

 

Uppgifter tyder på att om hänsyn tas till utsläppen av växthusgaser utanför 

staden till följd av stockholmarnas konsumtion och resor skulle utsläppen vara 

storleksordningen dubbelt så stora. Vi anser att ett mål bör sättas upp om att 

dessa utsläpp ska minska. Uppgifter om utsläpp i staden ger därför en överdriven 

positiv bild av stockholmarnas klimatpåverkan. Därför bör kommande rapporter 

kompletteras med uppgifter om det totala klimatfotavtrycket. 

 

 

 
 

    Vid protokollet 

    Maria Stigle 

 

 

 

Rätt utdraget intygar: 
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